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Styrelsemöte  
Måndag, 12th mars 2024 

(17:00-20:00 på eftermiddagen) 

Online-session 

Mötet hölls på engelska, franska, tyska, polska och spanska 

 

 

Deltagare:  
LIFE-styrelseledamöter: Christian Decugis, Luis Rodriguez, Federico Gelmi, Wolfgang Albrech, 
Gwen Pennarun, Kasia Stepanowska, Bally Philp, Seamus Bonner 
Övriga ledamöter av Life (som observatörer): Macarena Molina, Kazimir.  
LIFE:s personal: Chrsitian Tsangarides, Annya Crane, Brian O'Riordan, Marta Cavallé (MC) 
 
Dagordning:  

 Inledning och välkomstord av Christian Decugis, ordförande för LIFE  
 Huvudfrågor som diskuterats av Life-sekretariatet 

 Generalplan för 2024 och budget  
 Introduktion av nya projekt: Rethinking Fisheries, Seaglow, Round Goby & Fish X 
 STECF-rapport och ny konsultation på Vademecum 
 Öppet brev Artikel 17 
 Arbetsordning för rådgivande nämnder, fallet med Östersjön som ett potentiellt 

prejudikat 
 Överklagande på Seine coulissante  
 Fallet med blåfenad tonfisk i Frankrike 

 Övriga frågor 
 

 

Utveckling av mötet 

 

Christian hälsar alla välkomna till det första mötet år 2024.  

 

Marta hälsar alla välkomna, inklusive observatörerna på mötet (Kazimir och Macarena) och 

gratulerar Bally Philp igen till att ha blivit invald på den senaste bolagsstämman och till att ha blivit 

invald i styrelsen.  

 



MC uppdaterar alla med den senaste utvecklingen. Nya medlemmar i Svarta havet har godkänts 

online, vilket innebär att vi har ett nytt land i vårt nätverk. Vi har också fått en ansökan från 

Mulleres Salgadas, som hon kommer att dela med sig av inom kort.  

 

MC presenterar LIFE:s allmänna plan för 2024 genom en power point-presentation (se bifogade 

dokument som stöd). De viktigaste frågorna i år är valet av ett nytt Europaparlament den 6-9th 

juni. En ny kommissionär kommer att utses, troligen i oktober. Allt accelererar innan den nya 

kommissionären tillträder, även om de stora "ärendena" kan komma att läggas på is.  

 

Huvuddokumenten håller oss sysselsatta i år:   

- Framtidens fiskare - en konsult och flera evenemang kommer att anordnas; en enkät har 

skickats ut. Nästa vecka hålls ett möte som alla kan delta i via nätet.  

- Den särskilda gruppen för den marina handlingsplanen (MAP). MAP lanserades i februari 

förra året med många kontroverser. Särskild grupp med medlemsländer och intressenter 

som vi. Nästa möte i april.  

- Vademecum (som kommer att förklaras i en separat punkt) 

- Övriga frågor: Havsbaserade vindkraftparker. Marta kommer att delta i ett evenemang i 

Bilbao nästa vecka på detta tema, som förmodligen kommer att bli allt viktigare under året.   

 

Andra frågor att arbeta med:  

- Det har gått 5 år sedan torskfisket stängdes, det har varit en katastrof. Vi anordnar ett 

evenemang om detta ämne i juni. Mål: Öka vårt inflytande i vetenskapliga organ som 

ICES.  

- Andra regioner: vår kapacitet är mer begränsad just nu. Vi är nu medlemmar i MEDAC, 

ett fåtal medlemmar har också deltagit i mötena (Federico). Vi är fortfarande medlemmar 

i SSF:s vänner. Vi hoppas kunna öka vårt arbete i Medelhavet och Atlanten inom kort. 

 

I år ser vi starten av 4 nya projekt.  

- Fish X, för att gå vidare med digitaliseringen av SSF.  

Seamus berättar att IMRO också kommer att vara en partner i projektet och testa NEMO-

enheten, en redskapsmärkning, för att spåra fiskeredskapens position. Vi har redan 

genomfört ett pilotprojekt med några båtar, men vi hoppas kunna utöka det till 20 båtar så 

snart vi har fått partnerskapet bekräftat. Det finns också en politisk komponent i det här 

projektet som också är viktig.  

MC: För oss är det viktigt att ligga före genomförandet av kontrollförordningen, att kunna 

testa hur dessa anordningar fungerar för att undvika problem i framtiden och att kunna 

vara med och utveckla dessa tekniska lösningar som passar våra behov. Vi vill också öka 

SSF:s inflytande och synlighet i framtida förhandlingar om havsområdet.  

- Omprövning av fisket. För närvarande utarbetas en vision om fiskets framtid. Hoppas 

kunna dela med oss av den vid vårt nästa möte och godkänna den.  

- Round Goby. Fortsättning på en första omgång. Christian T. tillägger: Första fasen är 

redskapsutveckling, främst för att undvika bifångst av ål. Vi har några partners som också 

kommer att titta på bearbetning av fångsterna. Det blir en del vetenskapliga tester och 

sedan pilotprojekt för provfiske i olika länder.  



- Seaglow. Syftet är att främja energiomställningen för den småskaliga fiskeflottan i 

Östersjön och Nordsjön. Stort projekt som kommer att starta snart. FSK PO är också 

partner. Projektet kommer att göra det möjligt för kommunikationsansvarig att vara på 

heltid, vilket är goda nyheter.  

 

- Andra projekt pågår vid sidan av. När det gäller LIFE:s strategi arbetar vi med att analysera 

tidigare LIFE-strategier, vilket kommer att diskuteras vid nästa möte BOD  

 

Seamus: ACs - det är ett viktigt arbete. Pollack stängning kommer att ha en stor inverkan till 

exempel, vi är angelägna om att hjälpa ut där om vi kan. Vi är medlemmar i AC för nordvästra 

vatten - det skulle vara bra att samordna över AC. Vi har val av ny ordförande på gång. Det nya 

parlamentets mandat kommer att vara viktigt.  

 

Marta ger en uppdatering av ekonomin och presenterar budgeten för 2024 (se bifogat 

dokument) 

 

Vi befinner oss inte längre i en kritisk finansiell situation tack vare de nya projekten. Vi arbetar 

dock kontinuerligt med att samla in pengar eftersom vi behöver utöka vår kapacitet i Medelhavet 

och Atlanten och se till att vi har en fortsättning efter dessa år. Kärnfinansiering är nyckeln. 

 

Det finns en överföring från 2023 från outnyttjade medel - cirka 30 000 euro - som kommer att 

vara obegränsade pengar som vi vill behålla som en nödfond. Brian tillägger att denna nödfond 

är avgörande för LIFE:s hållbarhet i framtiden och att den måste växa för att kunna möta 

oförutsedda problem.  

 

Seamus: reservfonderna är viktiga. För alla icke-statliga organisationer är det nyckeln.  För 

matchfinansiering också.  Jerry ads kan vi lägga till en rad för Senior Advisor? :)  

 

Budgeten godkänns av styrelsen  

 

Brian tar över och berättar om den nya STECF-rapporten (skickas med som bilaga). Det finns två 

stora frågor att reflektera över: 

 

- De producerar den årliga rapporten - läget i fiskeflottan. Vanligtvis huvudsakligen 

ekonomiska data. De har ombetts att titta på vilka indikatorer de bör utveckla. Hur de ska 

gå tillväga för att utveckla och analysera information. De ber 7 medlemsländer att titta på 

nationella fiskeprofiler (en uppsättning information om medlemsländernas fiske - hur de 

förvaltas, fiskefördelning etc.) Den första profilen kommer att publiceras senare i år. Det 

kommer att vara ett sätt att se hur fisket bedrivs i Europa. Offentliga samråd kommer att 

ske för att granska indikatorerna. Andra delen av samrådet är ett vademecum om artikel 

17. Kommissionen har bett STECF om hjälp med att göra ett vademecum om artikel 17, 

men också om hur man definierar en fiskemöjlighet. En av de springande punkterna i 

artikel 17. är vad som utgör en fiskemöjlighet.  



- Vademecum kommer att ha 5 huvudområden: historik, rättsliga krav, illustration av hur du 

definierar eller menar med fiskemöjligheter, avsnitt om befintliga metoder för 

fiskemöjligheter baserat på sociala, ekonomiska kriterier, befintliga metoder för 

fiskemöjligheter baserat på miljökriterier.  

 

MC framhåller att Spanien och Irland i rapporten framställs som exempel på bästa praxis. Hon 

vet att Spanien inte är ett särskilt framgångsrikt fall och frågar Seamus vad han anser om det och 

vad kommittén egentligen sysslar med. Seamus nämner frågan om de facto-privatisering. Det 

sätt på vilket kommittéerna är strukturerade är problemet, de är koncentrerade på några få stora 

båtar. Han nämner att den bästa praxis som STECF nämner kallas "Court of Managed advisory 

committee" - IIMRO har representation i den. Även om man föreslår något så röstas det ner.  

 

Jerry: Vi har arbetat med en socialvetenskaplig rapport om fiskarnas sårbarhet i Storbritannien. 

Den kommer att publiceras inom kort; det blir en viktig rapport. I samarbete med ett universitet 

ska vi ha två workshops under sommaren, Brian borde delta! Det skulle kunna vara till hjälp.  

 

Marta tar upp nästa fråga på dagordningen om ett gemensamt brev från flera NGO:s för att be 

om ett rättvist fiske och att artikel 17 ska vara kärnan i det. De icke-statliga organisationerna 

är överens om att det är undertecknat och främjat av SSF och stöds av dem. Brevet omarbetades 

ganska mycket av några medlemmar av LIFE personal, inklusive Jerry. Det skickades och det 

presenteras nu på mötet.  

 

Seamus: Kunde inte komma åt brevet i ledamotsområdet. Han har en kommentar om frågan om 

bränslesubventioner, som han skulle vilja nyansera. Jerry tillägger att han nämnde denna fråga 

när vi gick igenom detta brev. Måste vara försiktig så att de storskaliga killarna inte sparkar igång 

omedelbart.   

 

MC föreslår att vi skickar över brevet igen, gör kommentarer online under de kommande två 

dagarna och godkänner det online. Alla håller med.  

 

Arbetsordning för det rådgivande rådet   

Christian T: År 2023 antog EG en delegerad akt som utgör strukturen för de rådgivande 

nämnderna. I artikel 4.7 nämns att andelen medlemmar i den rådgivande nämnden ska 

återspegla varje medlems flotta. Det finns dock ett problem med att definiera SSF. I den nya 

delegerade akten 2027 lades möjligheten till för Acs att ha 25-30 medlemmar i ExCom om 

medlemmarna tillhör en SSF-organisation. Rådgivande rådet var tvunget att uppdatera reglerna 

för att följa lagstiftningen. Avvaktar i 1 år. Vi har varit involverade i flera fokusgrupper om detta, 

inklusive Wolfgang. Vi har kommit överens om att skriva till MS och be dem att titta på sin 

fiskeorganisation och titta på sin definition av vad som är småskaligt. 18 platser för industrin, 

LIFE-medlemmar har 4 platser. Problemet är att alla säger att de är småskaliga.  

Brian - vi diskuterade bland personal och direktörer på nätet hur vi ska gå vidare med detta. Olika 

frågor. AC är en konstruktion av DGMare De kan inte tvätta sina händer från ansvar, för att se till 

att styrningen är ordentligt på plats. Vi är alla överens om att om inte småskaligheten har en egen 

röst kommer den att gå förlorad.  



Var vi befinner oss nu: Vi kommer att skicka ett brev med LIFE:s ståndpunkt och vill ha ett möte 

med kommissionen om hur vi ska gå vidare med detta.  

 

Wolfgang - Det är helt otänkbart att kommissionen skapade och agerade - det är en het potatis, 

människor är nervösa i fiskerimaffian, småskaliga fiskare är 10 gånger starkare. Men vi behöver 

tydliga definitioner. Vi behöver absolut ett möte med DGMARE. 

 

Seamus - Medlem i North west water AC. Geared mot större skala. Och de säger att de kommer 

att representera småskalig också. Jag skulle vara försiktig med uttalandet en 100% småskalig. Vi 

har 1 medlem över 12 miljoner, och den här frågan kan göra att vi utesluter oss själva. Vi borde 

kanske ha ett intervall. En annan fråga är att ordföranden i AC är en betald position. Beroende på 

vem som är ordförande sätter de också agendan. DGMARE kan inte bara tvätta sina händer. Det 

finns en ny PO i Irland som är medlem i AC. Alla andra är storskaliga.  

 

Bengt: Vi är representerade med 18% men vi borde öka till 80% - Vissa använder bogserad 

utrustning på säsongsbasis.  

 

Marta - En sak skulle jag vilja föreslå. Om vi går med 100%, finns det ett problem. Men vi bör 

ställa in ett intervall som vi är bekväma med och är tillräckligt högt. Kanske borde vi skicka en 

undersökning till våra medlemmar för att förstå hur många procent av de icke bogserade växlarna 

under 12 meter de har, så att vi kan fastställa det med mer information.  

 

Wolfgang - Jag tror inte att vi behöver en undersökning. Om det finns 10 gånger fler fiskare än 

storskaliga. Vad sägs om: en småskalig fiskare bör vara med i den rådgivande nämnden istället.  

 

Christian - Kommissionen har lagt fram några förslag om indikatorer. Om vi gör en % är det ett 

farligt spel. Eller så borde vi titta mer på landningar än på antalet båtar. Titta på volymen snarare 

än antalet båtar. Om vi frågar organisationerna vilka de representerar.  

När det gäller valet av ordförande är det ett bra sätt att skapa svårigheter.  Om antalet platser har 

ökat till 30 är det tydligt att dessa är avsedda för Small Scale.  

 

Seamus: En annan fråga - det finns en brist på SSF-organisationer som kan ansöka. De flesta 

fiskare på Irland är inte medlemmar i en PO.  

 

MC kommer att cirkulera positionen igen och informera om när vi kommer att ha ett möte med 

GD Mare. 

 

Seine Coulissante Överklagande 

 

Gwenn förklarar vad som hände förra året. Efter att ha fångat 137 ton. Vilket är en fjärdedel av 

den årliga kvoten.  Dessa båtar och redskap är för sardiner eller ansjovis. Uppmaningen är att 

undvika att de fiskar inom 6nm zonen.  

 



Seamus: I Irland har vi ett 6nm-förbud för trålning, eller försöker åtminstone. Vilka rättsliga 

åtgärder använder vi för detta?  

 

Brian: I fallet med Seine Coulissante. Under vissa säsonger har du dessa arter inom 6 nm-zonen. 

Vilket är argumentet.  

 

Marta kommer att skicka det konkreta överklagandedokumentet, där alla rättsliga ramar anges, 

till alla.   

 

Uppdatering av fallet med blåfenad tonfisk.  

 

Brian delade med sig av historien om domstolsfallet. Organisationens ordförande har dragit 

tillbaka sitt fall (förmodligen köpt av den organisation som äger 95% av tonfiskkvoten i 

Medelhavet).  

Gwenn tillägger. För att förtydliga: 95% av kvoten ägs av 1 OP i Medelhavet (SATHOAN).  

 

Vi väntar på domarens beslut om 1 månad. Med detta rättsfall ifrågasätter vi den franska 

regeringens tilldelning av kvoter för tonfisk i Frankrike, men det kan också bli ett prejudikat för 

andra arter. LIFE kommer att följa noga.  

 

Gwen tillägger att det är frustrerande, eftersom tonfisken är mycket riklig. Vi ser dem så snart som 

i januari i våra vatten... frustrerande att se dem och inte kunna fiska dem.  

 

Övriga frågor 

Marta lägger till ytterligare ett ämne, om kommunikationsansvarig. Tack vare Seaglow kan vi göra 

tjänsten till en heltidstjänst, vilket LIFE verkligen behöver. Vi erbjöd tjänsten till Annya, men hon 

tackade nej eftersom hon vill fortsätta och utveckla sitt arbete till sjöss. Därför kom vi gemensamt 

överens om att anställa en ny person innan Seaglow-projektet startar i maj. MC förklarar att innan 

vi inledde en ny process igen bestämde vi oss för att kontakta Clauda Orlandini eftersom vi 

verkligen gillade hur hon arbetade tidigare. Glädjande nog är hon villig att komma tillbaka och 

även om vi fortfarande för samtal om lönen verkar det som om det går i rätt riktning för att integrera 

henne snart. MC tackar Annya offentligt för hennes arbete och hoppas att vi kan räkna med henne 

i framtiden. Alla är glada över nyheten och tackar Annya för hennes arbete.  

 

Mötet avslutas i tid och vi tackar alla deltagare och tolkar. 


